
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 25. april 2024 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: afd. Korskilde  

 

Tilstede: Karen Berner Skipper, Lene Stausholm Rasmussen, Trine Ulrik Aaby Toftlund, Tommy Schwartz, 

Lea Søndergaard, Sofus Aagaard Petersen, Simon Buie, Charlotte Nielsen, Andreas P.V. Lauritsen, Josh (5.V), 

Søren Holm Christensen og Bo Hauge Laursen.  

 

 

Fraværende: Jonathan Lindgaard (7.D), Elias Brohus Jacobsen (7.C), Micas (5.U) 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

Dagsorden 

01. Godkendelse af dagsorden 

Referat: 

Godkendt 

 

02. Delegering af ansvaret for de ”3 bullets” 

Referat: 

Trine står for de 3 bullets 

 

03. Punkter til eventuelt  

Referat: 

- Parkeringspladsen ved afd. Mogenstrup (Karen) 

 

04. Kort nyt 

Referat: 

- Der er blevet afholdt ansættelsessamtaler på afdelingen i Mogenstrup, hvor der blev ansat ny 

udskolingslærer fra 1/8 2024. Den pågældende lærer passer lige ind i det ”ledige” skema mht 

fagkombinationer - matematik, musik, madkundskab og IT-vejledning. 

- Ungdomsskolen vil deltage i det kommende skolebestyrelsesmøde. 

- SSP-lærer Kenn og udskolingsleder Maria vil deltage i det næste skolebestyrelsesmøde med 

fokus på SSP-arbejdet på Fladsåskolen. 

- Det nye center for unge fra 14 år og op med egen centerchef er blevet politisk besluttet. En 

del elementer omkring dannelsen er ikke afklaret, men i processen, her under bl.a. hvorledes 

centeret skal finansieres.   

 

 

 



 
 

05. Nyt fra elevrådene 

Referat: 

Mogenstrup: 

- Intet nyt  

 

Korskilde: 

- Elevrådet har evalueret emneugen og ønsker, at næste års emne bliver et andet. 

- Elevrådet har identificeret behovet for forbedret sprog og kommunikation mellem eleverne 

på Korskilde og har iværksat en indsats, hvor elevrådet besøger klasserne for at drøfte denne 

udfordring. 

- Eleverne mangler klarhed omkring gårdvagternes rolle og bidrag. Lærere og elevrådet 

planlægger et møde for at afklare gårdvagternes funktion og diskutere, hvordan det kan gøres 

mere synligt for eleverne. 

- Elevrådet har ønsket, at der bliver sat nye net i fodboldmålene. Dette ønske er blevet 

godkendt, og elevrådet, sammen med skolens sekretær, er i gang med at undersøge, hvilke 

net der skal købes, og hvad prisen bliver. 

 

06. Nyt fra formandsgruppen 

Referat: 

Formandsgruppen har været til 30 minutter møde med børneudvalget.  

Punkterne på dagsordenen inkluderede: 

- Bekymrende elevfravær – perspektiver på det, set fra en forældre/bestyrelsesperspektiv 

- SFO og fritidsområdet – Vi har fået en SFO-strategi - hvordan kan skolebestyrelsen være med 

til at løfte den ud over papiret? 

- Mobiltelefoner i skolerne – og/eller skærme i undervisningen 

- Eventuelle yderligere emner, som bestyrelsen ønskede at drøfte. 

De 3 dagsordenssatte emner blev rundet af de sidste 5 minutter af mødet. De første 25 minutter 

blev dedikeret til økonomiske drøftelser, især det betydelige underskud på børneudvalgets 

område i kommunen. 

 

07. Budgetstatus 

Referat: 

På grund af det betydelige underskud på specialområdet er det politiske besluttet, at de midler, 

der var indfrosset, samt overskuddet fra sidste år, ikke vil blive overført til skolernes budgetter, 

som ellers tidligere udmeldt og dermed potentielt planlagt efter. Dette resulterer i at 

Fladsåskolen dermed har cirka 1.5 mill. mindre til rådighed i 2024. Dog har ledelsen været 

defensive ift til de indefrosne midler og overførsel af overskud og i det store hele planlagt ud fra 

grundbudgettet. Dermed regner vi ikke med at de manglende midler får konsekvenser på 

nuværende tidspunkt.  

Pga. underskuddet på det politiske område er der yderligere indført ansættelses- og indkøbsstop. 

Dog med undtagelse af indkøb af nødvendige undervisningsmaterialer og SFO-beskæftigelse 

materialer – samt der kan fortsat foretages ansættelser i overensstemmelse med de politisk 

fastsatte normeringer for at sikre tilstrækkeligt personale til eleverne/børnene. 



 
 

Status for indeværende år. Fladsåskolen har i årets første 3 måneder et forbrug på 23,7 % af det 

tilpassede budget, hvilket er en smule højere end tidligere. Forventningen er, at skolen vil ende 

med et regnskab mellem 0 og 1 % i underskud ved årets afslutning. 

 

08. Driftsbudget 2024-2025 

- Se bilag 

Referat: 

Driftsbudget er godkendt.  

 

09. Orientering om hovedpunkterne i Kvalitetsprogram for Folkeskolen 

Referat: 

Politisk er bl.a. følgende pointer fremhævet:  

- Der er afsat midler til flere skolebøger på landets skoler. 

- Undervisningstiden for eleverne bliver ændret. Selvom kvalitetsprogrammet er præsenteret 

som en reduktion i undervisningstiden for eleverne, gælder dette kun for de yngste klasser. 

Der blev præsenteret et eksempel på et fremtidigt skoleskema, hvor indskolingen får færre 

timer, mens udskolingen får flere timer. De ældste elever får f.eks. 6 valgholdstimer ugentligt, 

og 8. klasserne når op på 36 lektioner ugentligt.  

- Genindførelsen af Klassens time, som dog ikke fremgår af vejledende timefordelingsplan (på 

nuværende tidspunkt). 

- Der bliver afsat flere midler til opgradering af lokaler. 

- Der bliver oprettet en timebank, hvor de timer, der reduceres som følge af reformen fra 2013 

om den nedsatte skoledag i indskolingen, kan bruges efter skolens vurdering. Dette kan være 

til udvidet åbningstid i SFO'en eller til de klasser, hvor behovet er størst. 

- Antallet af prøver bliver reduceret fra 8 til 6, hvor engelsk bliver et udtræksfag, og idræt bliver 

fritaget for prøver. 

- De bindende mål bliver betragteligt reduceret på skolerne. 

- Der er afsat 500 millioner kroner til de 10% mest udsatte elever. 

- Der bliver oprettet mulighed for juniormester-lærere for skoletrætte udskolingselever. 

- Erhvervspraktik bliver obligatorisk for alle fremover (ligesom det er i dag). 

- Teknologiforståelse skal integreres i alle fagene og tilbydes desuden som valgfag i obligatorisk 

praktisk/musisk valgfag på hhv. 7.-8. årgang og 8.-9. årgang. 

 

10. Bus og ringetider - er der udfordringer? 

Er der udfordringer med at eleverne ikke kan nå busserne medmindre de får før fri fra 

undervisningen. Ledelsen undersøger om der er en udfordring til næste møde.    

Referat: 

- På skolen opleves der ikke vedholdende udfordringer med skolebussens kørselstidspunkter. 

Dog kan det være en udfordring for eleverne at nå regionalbus 611, men da det ikke er en 

skolebus og dermed heller ikke distriktsbørn der kører med den, kan Fladsåskolen ikke gøre så 

meget. Bussen kører desuden hver halve time, så det er ikke et problem, vi som sådan har 

hørt om. 



 
- Skolen undersøger til næste bestyrelsesmøde, om der er elever frigives fri før sluttid på sidste 

lektion og om det evt. har sammenhæng med enkelte elever i indskolingens mulighed for at 

nå en bus.  

 

11. Godkendelse af tidsplan for skolebestyrelsesvalg 

- Se bilag 

Referat. 

Tidsplanen er godkendt – der er en enkelt rettelse med hensyn til få dato og ugedag til at passe 

sammen.  

12. Punkter til kommende bestyrelsesmøde 

Referat:  

- Er der elever i indskolingen der gives fri før ringetide? 

- SSP  

- Ungdomsskolen præsenterer Pop-Up tilbud i Mogenstrup 

- Præsentationer folder/video til forældre.  

 

13. Eventuelt 

Referat: 

Præsentationer folder/video til forældre:  

- Arbejdsgruppen, der arbejder med udarbejdelsen af præsentationsmateriale til forældre, er i 

fuld gang og har allerede indsamlet en stor mængde billeder til præsentationsfoldere. Dette 

punkt vil blive taget op igen, når de nye skolebestyrelsesmedlemmer er til stede. Der er blevet 

lavet aftale med Indskoling/mellemtrinsleder Andreas om hjælp til præsentationsvideoen  

Punktet vil blive taget op igen… 

 

- Parkering ved skolen:  

Der er aktuelle udfordringer med parkering ved skolen, hvor det observeres, at flere holder 

ved korttids-parkeringsområdet uden for kontorerne. Skolen undersøger muligheden for at 

opsætte skilte, der tydeligt angiver, at parkering kun er tilladt i kort tid, f.eks. kun for 

aflevering af børn. For et par år siden udarbejdede skolen en plan for indretning af 

parkeringspladsen, som blev overleveret til Park og Vej i Næstved Kommune. Skolen har ikke 

fået konkrete tilbagemeldinger vedr. sagen og en evt. gennemførelse. Karen ønsker at 

modtage tegningerne, så hun kan følge op på sagen med Center for teknik og miljø 

 

 

Oversigt over bestyrelsesmøder 2023-2024 
31/08  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

09/10  onsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

21/11  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

16/01  tirsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

06/03  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

25/04  torsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

17/06  mandag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 


